
 
 

PACE committee to approve ‘road map’ for Azerbaijan ahead of 
Presidential election 
 
Strasbourg, 23.05.2008 – The Monitoring Committee of the Parliamentary Assembly of the 
Council of Europe (PACE) is due to approve a draft report on “the functioning of democratic 
institutions in Azerbaijan”  on Tuesday 27 May 2008 during its meeting in Kyiv, Ukraine. 
 
“This report will lay out a road map for the authorities ahead of the October Presidential 
election,” said co-rapporteurs Andres Herkel (Estonia, EPP/CD) and Evguenia Jivkova 
(Bulgaria, SOC), speaking on the eve of the meeting. The report is due to be discussed by 
the Assembly during its summer plenary session (23-27 June 2008). 
 
Azerbaijan is one of eleven countries subject to PACE’s monitoring procedure, which 
involves regular visits to a country and dialogue to help it meet its Council of Europe 
obligations and commitments. 
 
Draft agenda (PDF) 
 
Contact: PACE Communication Unit, tel. +33 (0)3 88 41 31 93,  
e-mail pace.com@coe.int 
 
 
Une commission de l’APCE doit approuver une « feuille de route » 
pour l’Azerbaïdjan avant l’élection présidentielle 
 
Strasbourg, 23.05.2008 – La commission de suivi de l’Assemblée parlementaire du Conseil 
de l’Europe (APCE) doit approuver un projet de rapport sur « le fonctionnement des 
institutions démocratiques en Azerbaïdjan » le jeudi 27 mai 2008, lors de sa réunion à Kiev 
(Ukraine). 
 
« Ce rapport contiendra une feuille de route destinée aux autorités avant l’élection 
présidentielle d’octobre », ont indiqué les co-rapporteurs Andres Herkel (Estonie, PPE/DC) 
et Evguenia Jivkova (Bulgarie, SOC), à la veille de la réunion. Il doit être examiné par 
l’Assemblée lors de sa session plénière d’été (23-27 juin 2008). 
 
L’Azerbaïdjan est l’un des onze pays qui font l’objet d’une procédure de suivi de l’APCE. 
Cette procédure prévoit des visites régulières dans le pays concerné et un dialogue avec 
les autorités nationales pour les aider à s’acquitter de leurs obligations et engagements 
envers le Conseil de l’Europe.  
 
Projet d’ordre du jour (PDF) 
 
Contact: Unité de communication de l’APCE, tél. +33 (0)3 88 41 31 93,  
courriel pace.com@coe.int 
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